
Carrousel 13 december 2022  
 
"raadsvoorstel verordening Afvalstoffenheffing 2023" 
"raadsvoorstel verordening Kwijtschelding van gemeentelijke heffingen 2023" 
"raadsvoorstel vervanging inwerpzuilen ondergrondse containers" 

 

Schriftelijke beantwoording vragen 

1. Aandacht blijven houden voor de communicatie richting onze inwoners 
Beantwoord door wethouder van Dongen en wethouder Jansen 
Er is veel aandacht voor communicatie. Op onze website staat alle informatie over het 
recycle-tarief, inclusief de antwoorden op veel gestelde vragen. Veel inwoners weten ons 
met vragen te vinden. Deze krijgen allemaal een antwoord, in elk geval per e-mail maar vaak 
ook telefonisch. Deze vragen vormen ook weer input voor onze communicatie. 
We gaan zo nodig ook langs om uitleg te geven, zoals bijvoorbeeld bij de moskee. We zien dit 
jaar al dat de hoeveelheid restafval afneemt, onder meer door onze communicatie.  
We blijven aandacht houden voor communicatie. 
https://www.zwijndrecht.nl/Inwoners/Alle_onderwerpen/Afval/Recycle_tarief  

2. Kan de wethouder beloven dat alle inwerpzuilen op 1 mei 2023 vervangen zijn? 
Beantwoord door wethouder van Dongen. 
We zetten alles op alles om 1 mei te halen en voorlopig ziet het er naar uit dat we het halen. 
Situaties van overmacht kunnen we op voorhand echter niet uitsluiten. 

3. Is er iets mogelijk om de kapitaalvernietiging te minimaliseren? 
We hebben na het opstellen van het raadsvoorstel nog een deal kunnen maken waarbij we 
opbrengst voor de oude zuilen hebben gekregen. Daarmee is de desinvestering als gevolg 
van de vervanging van de inwerpzuilen beperkt. 
Vanaf 2024 willen we, conform het Grondstoffenbeleidsplan, het overschot aan 
ondergrondse restafvalcontainers gaan weghalen. Op dat moment verdwijnen er dus ook 
weer nieuw geplaatste inwerpzuilen en is er sprake van kapitaalvernietiging. We doen ons 
best om de effecten ook dan zoveel mogelijk te beperken. 

4. Wat gebeurt er met de oude groene bakken? Deze zien er vaak nog goed uit. 
De ingenomen groene bakken worden zoveel als mogelijk weer gerecycled tot nieuwe  
containers. Dit geldt ook voor alle grijze bakken die zijn ingenomen omdat huishoudens zijn 
toegewezen op een ondergrondse container of omdat de restafvalbak is vervangen voor 
een gechipte bak. 

5. Wanneer de kostendekkendheid niet meer 100% is, hoeveel procent dan wel? 
Beantwoord door wethouder Jansen. 
De strekking van de motie "Maatwerk voor iedereen" is dat alle kosten die als gevolg van de 
uitvoering van de motie gemaakt worden, niet ten laste mogen komen van de 
afvalstoffenheffing. Om dat mogelijk te maken wijken we af van de eis van 100% 
kostendekkendheid. We hebben nog niet berekend op welk percentage de 
kostendekkendheid dan uitkomt.  

6. Met betrekking tot de kwijtschelding voor minima: wanneer nodig hulp bieden en er zo 
snel mogelijk bij zijn, zodat minima niet voor meer kosten dan noodzakelijk gesteld staan. 
Dit heeft zeker onze aandacht. We monitoren het aanbiedgedrag en kunnen zo snel 
proberen bij te sturen, bijvoorbeeld door gerichte inzet van afvalcoaches. 



7. De doelgroep minima wordt i.s.m. maatschappelijke partners gemonitord. Kan dit zowel in 
"plus" als "min"? Is er ook een signalering wanneer er geen of heel weinig aanbiedingen 
zijn? 
In de monitoring besteden we ook aandacht aan het signaleren van zogenaamde nul-
aanbieders. Dit kan namelijk duiden op zogenaamd ontwijkgedrag. 

8. Kunnen inwoners zelf inzien hoe vaak ze hebben aangeboden? 
Via de HVC-app kunnen inwoners een account aanmaken, waarna ze in een beveiligde 
omgeving zelf kunnen zien hoeveel aanbiedingen van restafval er zijn gedaan. Vanaf 19 
december gaat hierover gecommuniceerd worden. 

9. Hoe ziet de vrijstelling medisch afval eruit? 
Huishoudens die te maken hebben met onvermijdbaar medisch afval, zoals bv.   
incontinentie-, stoma- en nierdialysemateriaal, kunnen vrijstelling aanvragen. Deze 
huishoudens betalen het vaste tarief plus het bedrag dat overeenkomt met het verwachte 
aantal aanbiedingen van een gemiddeld huishouden. In 2023 betalen deze huishoudens:  
€ 296,54 + (32x€1,70) = € 350,94 
Alle aanbiedingen daarboven zijn vrijgesteld van betaling. 

10. Inwoners kunnen hier niets over terug vinden 
Op onze website staat, onder voorbehoud van besluitvorming in de raad op 20 december, 
wat de regeling inhoudt en hoe inwoners zich daarvoor al kunnen aanmelden.  

11. Wat is er tot nu toe gebeurd met de afvalcoaches en hulp aan onze inwoners? 
De afvalcoaches hebben tijdens de opruimdagen in oktober gesprekken gevoerd met  
inwoners over het recycle-tarief. Ook worden ze betrokken bij voorlichtingsbijeenkomsten 
zoals bijvoorbeeld bij de moskee. Bij de uitrol van de GFE-cocons hebben de afvalcoaches 
voornamelijk bewoners van hoogbouw gesproken. Nu wordt meer focus gelegd op de 
grondgebonden woningen, lagere sociale klasse of ouderen. De afvalcoaches zijn in de 
Indische buurt geweest, hebben op 2 december samen met Woonkracht 10 de ouderen van 
De Lus (laagbouw) bezocht (met een GFT-bak) en recent nog de Schildersbuurt. 
Wij kunnen de afvalcoaches gericht inzetten, bijvoorbeeld naar aanleiding van een gesprek 
met een inwoner of op basis van monitoring. 

12. Gaan we nog steeds evalueren of recycle-tarief problemen geeft bij inwoners met 
luierafval? 
Wij monitoren en evalueren de gehele uitrol van het recycle-tarief. Daarin betrekken we ook 
de ervaringen en signalen van deze doelgroep. 

13. Zorgen om ervaringscijfers bij andere gemeenten. Dit zien we graag getoetst i.p.v. een 
rekening achteraf. 
Wij denken op basis van ervaringscijfers van andere gemeenten een reële inschatting te 
hebben gemaakt van de afname van het restafval in het eerste jaar. In 2023 verwachten we, 
op basis van de gemiddelde afname in het eerste jaar bij andere recycle-tarief gemeenten, 
een afname van 89 kg per inwoner. Dat zou betekenen dat we in 2023 ongeveer op 125 kg 
restafval per inwoner uitkomen.  

14. Wat is de verklaring van het verschil van € 3.000,- in het financiële overzicht? 
De lasten zijn iets hoger, namelijk € 3.000,-, dan de baten. Het verschil is te klein om via 
aanpassing van de tarieven gelijk te trekken. Dit verschil van € 3.000,- heeft overigens niets 
te maken met het loslaten van de 100% kostendekkendheid. 

 

 



15. Er zijn nieuwe ondergrondse containers geplaatst met oude zuilen. Gaan we die weer 
vervangen en is dat dan geen weggegooid geld? 
Het is niet duidelijk op welke containers de vragensteller doelt. Dit jaar zijn 20 nieuwe 
ondergrondse containers geplaatst. Deze hebben allemaal een nieuwe zuil van het type 
Antwerpen. Bij deze containers hoeft dus niets vervangen te worden. Er is dus geen sprake 
van desinvestering. 

16. Er heeft een artikel in het AD gestaan over misbruik van afvalpassen. Wat gaat het college 
doen om dat te voorkomen? 
Beantwoord door wethouder van Dongen. 
Het is van belang dat iedereen goed op zijn afvalpas past. Met de uitgifte van de nieuwe 
afvalpassen (alle huishoudens hebben een nieuwe afvalpas ontvangen) is al veel potentieel 
misbruik voorkomen. 

17. Wat gebeurt er wanneer er gemiddeld per inwoner meer restafval wordt ingezameld dan 
vooraf ingeschat? 
Beantwoord door wethouder van Dongen. 
De kosten voor inzameling en verwerking van restafval zijn in dat geval hoger dan vooraf 
ingeschat. We ontvangen dan ook meer inkomsten uit het variabele tarief dan verwacht. 
Inwoners die vaak restafval aanbieden betalen dus mee aan de hogere rekening. 
In de huidige situatie betaalt iedereen een vast tarief. Wanneer de kosten voor restafval 
hoger uitvallen dan verwacht staan daar geen extra inkomsten tegenover en ontstaat er een 
tekort.  

18. Wat zijn de beweegredenen van het college om te kiezen voor HVC als 
investeerder/eigenaar van de nieuwe inwerpzuilen? 
In de dienstverleningsovereenkomst die we met HVC hebben is bepaald dat 
vervangingsinvesteringen voor rekening komen van HVC. HVC is daarmee, met uitzondering 
van de betonputten, ook eigenaar van de inzamelmiddelen en -voorzieningen.  
Verder is het zo dat de inwerpzuilen een onderdeel zijn van de ondergrondse containers, die 
al in eigendom zijn van HVC. In die zin is het ook logisch dat HVC investeert in de vervanging 
van de inwerpzuilen en eigenaar is. Ook is het handig dat het technisch beheer en onderhoud 
bij HVC ligt, zodat we daar bij storingen niet zelf onderhoud en dienstverlening op hoeven te 
organiseren. 

19. Kan het aantal "vrije" inworpen voor de kwijtschelding naar verloop van tijd worden 
bijgesteld? 
Beantwoord door wethouder Jansen. 
Het eerste jaar gaan we voor de kwijtschelding uit van maximaal 52 aanbiedingen van een 
restafvalzak van 60 liter. Daar is voor gekozen omdat het makkelijk in de communicatie is en 
deze doelgroep de mogelijkheid geeft om zonder al te veel stress te wennen aan afval 
scheiden. Volgend jaar, wanneer er sprake is van gewenning, is het de bedoeling om dit 
aantal aanbiedingen naar beneden bij te stellen en zo de prikkel om afval te scheiden ook 
voor deze doelgroep te vergroten. 


